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» A zaj minden for-
májában a felszínt tolja 
elénk, a felszínen tart, 
nem engedi, hogy a 
lényegre tekintsünk és 
azt vegyük észre. Az el-
csendesedés abban kell 
segítsen, hogy észreve-
gyük az igazán fontosat.

a testvérség gondolatának fon-
tossága. De szintén lényeges a 
„ferences szegénység” ideája is: 
Szent Ferenc a kisajátítást utasít-
ja el, és ily módon sok mindenről 
le tud mondani. Mindez szembe-
megy a mai gazdasági szemlélet-
tel, de ez lehetne a kiút a hatalmas 
válságból, ami felé padlógázzal 
rohanunk. Tehát rengeteg olyan 
válasz van a ferences lelkiségben, 
ami ma, 800 év elteltével is rendkí-
vül aktuális. Viszont nem tudom, 
hogy mindez miként működhetne 
központi eleme, lényege, az Isten 
nélkül. Nehéz békéltetni, ha nem 

látjuk a Jóisten felénk irányuló 
békéltető szándékát – ami Jézus 
megtestesülésében megtörtént. De 
nehéz a természethez való hozzá-
állásunkon is változtatni, ha nem 
látjuk a Teremtőt, aki nekünk is és 
a körülöttünk lévő világnak is az 
alkotója. Nyilván nehéz lemonda-
ni a saját kényelmünkről, kilépni 
kicsit a fogyasztói mentalitásból, 
ha nem látunk példát Jézusban, 
aki a maga isteni „kényelméből” 
lelépett közénk, hogy kimozdít-
son állapotunkból. Amit talán a 
mai ember is kezd értéknek látni, 
az a gyökere – az Isten gondola-

ta – nélkül talán nem is működ-
het egyáltalán. Ferenc számára 
fontos volt, hogy tapasztalhatóvá 
váljon, amit ő megél, és a tapasz-
talat segítette, hogy mélyebben 
megélje az evangéliumot. Az ő 
nevéhez fűződik a grecciói jászo-
lállítás, amiről azt mondjuk, hogy 
az első karácsonyi jászol volt. As-
sisi Szent Ferenc életrajza számol 
be arról, hogy hazajön a Szent-
földről, meg akarja ünnepelni a 
karácsonyt, hogy szemléltesse a 
helyzetet, amiben a megtestesü-
lés történt. Greccio hegyoldalába, 
egy barlangba jászolt állít, állato-

kat hoz oda, fáklyákat, embereket 
a környékről és együtt ünnepel-
nek. A Celanói Tamás-féle életrajz 
számol be arról, hogy az együtt 
ünneplésben fény gyúlt az embe-
rek szívében. A közös ünneplés és 
az, hogy Ferenc Jézus születésé-
nek körülményeit a szem számára 
megfoghatóvá merte tenni, segí-
tett abban, hogy az igazi ünnepet 
mások is megélhessék.

– Ha ki kellene választania egyet a 
Jézus születésére vonatkozó evan-
géliumi részek közül kedvenceként, 
melyik lenne ez?
– Nincs kedvenc, mert mindegyik 
a maga pillanatában igazán meg-
ragadó. Egyébként a karácsony 
lényegének nagyon velős megfo-
galmazása János evangéliumában 
olvasható: „az Ige testté lett”. Ez a 
tömörítése az egész karácsonynak. 
De számomra mindegyik karácso-
nyi evangéliumi mozzanat nagyon 
fontos a maga helyén. Ehhez fűző-
dően a noviciátusi tapasztalatom 
meghatározó volt: a szerzetességre 
fölkészítő, egyéves visszavonulási 
időszakban nagy hangsúly került 
arra, hogy az ünnepet a maga litur-

giájában megéljük. Volt az előesti 
szentmise, az éjféli szentmise, éj-
szaka, kora hajnalban a pásztorok 
miséje, és mindenik szentmisének 
van külön evangéliuma. Annak a 
pillanatnak a történését végigün-
nepelni – nem elfelejthető és nehe-
zen elmondható tapasztalat volt.

– A köznapi ember kíváncsiságával 
kérdem: hogyan telik a szerzetesek 
karácsonya?
– Nyilvános ünneplésünk szol-
gálat, egyszersmind életető erőt 
is jelent. Ezt megelőzően, 24-én, 
az esti szentmise előtt tartunk 
közösségi imádkozást. A pász-
torjátékot hagyományosan a fe-
rencesek családos csoportja és 
azok gyerekei adják elő – az idei 
év újdonsága, hogy most már a 
fi atalabb nemzedéké a nagyobb 
szerep. Aztán következik a hívek-
kel együtt ünnepelt szentmise. 
Utána nekünk, szerzeteseknek 
van egy közös imánk, amiben sok 
mindenkiért imádkozunk, elég 
hosszú a könyörgési sor, és ennek 
a végén következik egy karácsonyi 
„ujjongás”. Ez a templomban tör-
ténik, utána énekelve vonulunk 
át az ebédlőbe, ott zajlik a vacso-
ra, s azt követi az ajándékozás. 
Majd ki-ki nyugovóra tér, mert 
reggel folytatni kell a szolgálatot. 
Az ünnepen mi szerzetesek nem 
megyünk a szülőkhöz, család-
tagokhoz, hanem a ferences kö-
zösséggel ünnepelünk, hiszen ez 
a megtartó, erősítő lételemünk. 
Közvetlenül karácsony után szok-
tunk hazamenni, tulajdonképpen 
ez is része az ünnepnek.

Csíkmenasági fi atalok léptek fel betlehemes előadásukkal karácsony előtt a kolozsvári ferences templomban

Erdőszentgyörgy 
polgármesteri
hivatala áldott

karácsonyt,
eredményes,

sikerekben gazdag 
új esztendőt kíván 
minden keresztény 

embernek!
Csibi Attila Zoltán 

polgármester

Istentől megáldott 
ünnepeket és 

békés, boldog, 
örömökben gazdag, 

járványmentes 
2023-as évet kíván 

Nyárádgálfalva 
lakóinak 

Karácsony Károly 
polgármester.

„Tárd ki a szívedet, és engedd be a fényt!
Az emberré lett Isten leszállott közénk.”

Gyulakuta önkormányzata nevében áldott 
karácsonyt kívánok a község
és a Küküllőmente lakóinak!
Varga József polgármester

A Megváltó születésén örvendezve
áldott karácsonyi ünnepeket

és megelégedésben, örömben
és eredményekben gazdag

új esztendőt kívánok!

Vass Imre, Makfalva polgármestere

A Székely Mezőség kapujából
áldott ünnepeket és egy gazdagabb, 

sikeresebb és örömökben teli új 
évet kíván a mezőcsávási

önkormányzat nevében
Szabó Levente polgármester

Gernyeszeg önkormányzata
köszönti a község lakóit,
azt kívánva, hogy isteni szeretet,
áldás töltse be életüket,
hit és jóság vezérelje napjaikat!
Kolcsár Gyula polgármester
Szabó Ernő alpolgármester

Sóvidék lakóinak és visszatérő
vendégeinek meghitt, békés karácsonyi 

ünnepeket és egy gazdagabb, sikeresebb 
és örömökben teli új évet kíván

a parajdi önkormányzat nevében
Nyágrus László polgármester
Simófi Ferenc alpolgármester

Az önkormányzat nevében Vámosgálfalva 
község polgárainak áldott szent ünnepeket és 

sikerekben gazdag, békés, boldog
2023-as évet kíván a település
polgármestere és helyettese,
Balog Elemér és Szász János

„Ének nem zengett soha szebben,
mint karácsonykor Betlehemben.”

Zengjen az ének Mezőpanitban
és a teljes Mezőségen, boldogan hirdessük
Megváltónk születését! Áldott ünnepeket!

Bodó Előd Barna polgármester 
Menyhárt Sándor alpolgármester

Tóth Sándor polgármester és helyettese, 
Novák Vilmos, valamint a nyárádszeredai 

önkormányzat boldog karácsonyi 
ünnepeket és sikerekben gazdag új 

évet kíván a bekecsalji város és a teljes 
Nyárádmente valamennyi lakójának!
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